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Elektrárn}Í pokrvii

kou energii tím, že si ji vy'robí přímo
na střeše objektu. Naúc za každou vy-
robenou jednotku elektrické energie
ziskátakzvaný zelený bonus v mini-
*ár"tuyši r,B8 korunypo dobu zo let.

,,Celkoý přínos po odečtení ná-
kladů na investici se za dobu život-
nosti panelů, což je minimálně zo
Iet, pohybuje ve výši 3,5 milionu
korun. Významný je rovněž přínos
.ekologický v podobě snížení sk]ení
koých plynů. Elektrárny současně
q"užijeme v posílení osvěty pro ob-
last obnovitelných zdrojů a udržitel-
né energetiky," lysvětlil energetický
manažer Jaroslav K]usák.

Úspěšní žadatelé

Velké úspory v energiích získává
město také zateplením a výměnou
oken ve školních objektech. V loň-
ském roce dokončilo první projekt
na mateřské škole Ladova, kde ly-
užilo podporu z operačního progra-
mu životní prostředíve ýši z,4 mili-
onu korun' ,,V modernizaci školních
objektů bqdeme pokračovat i le-
tos. Nejvýznamnější akcí se stane
kompletní reviťalizace objektu ZŠ
v Hav]íčkově ulici, kterou zahájíme

ško!ám ěást nákladů
' Litoměřice získalyl
licenci na provoz čtyř
fotovoltaických
elektráren s výkonem
téměř 80 kW.

w vÁclRv sEnlÁr

llronnĚŘlce I Město Litoměřice
je vlastníkem velkého množsM ob-
jektů, které r,yžadují lysoké náklady
na provóz, zejména na energie. Pro-
to se už v minulých letech r1'dalo
cestou úsporných opatření a využití
obnovitelných zdrojů energie.

Energetický manažer

Náročná problematika si dokon-
ce lyžádala na městském úřadu za-
vedení pozice energetického mana-
žera. ,'Při svém nástupu v roce 2011
se zaměřil na analýzu stalrr hospo-
daření s energiemi' což vedlo na-
příklad k zpracování energetické-
ho plánu a ke sdruženému nákupu
energií na burze. Všechny objekty
prošly energetickým auditem a na
jeho základě postupně realizujeme
konkrétní opatření. Díky systema-
tickému postupu jsme od roku zorr
dosáhli úspor ve vyši z'5 milionu ko-
run ," uveď starosta Litoměřic Ladi-
slav Chlupáč.

Přínos.3'5 milionu korun

Jedním z úsporných opatření je
provozování fotovoltaiekých elekt-
ráren' které jsou od loňského roku
na střechách zák]adních škol U Sta-
ďonu a Havlíčkova a v mateřské ško-
le Masalykova. V těchto dnech město
obdrželo od Energetického regulač-
ního úřadu licenci na jejich provoz.
Instalovaný ýkon těchto zdrojů do-
sáhne téměř 8o kW. Město tak ušet-
ří převážnou část ýdajů za elektric-

RoUDNlcE N.L.IJak se lidé
v Roudnici staví k hazardním
hrám a provozu heren? To zajima-
1o na konci loňského roku tamní
radnici. Nechala si proto zpracovat
průzkum, protože uvažuje o regu-
laói provozu ýherních automatů
a videoloterijních terminálů.

\/izclpÍlLrr anLpt-rl lkezlii ž.e

na jaře..Největší díl stavebních pra-
cí se uskuteční během letních prázd-
nin. Město získalo na projekt dota-
ci zz,5 milionu korun z operačního
programu' zb1tek uhradí z vlastní_
ho rozpočtu," doplnil místostarosta
Václav Červín.

Plánují i malé proiekty

Šanci na rekonstrukci mají i ZŠ
U Stadionu á mateřské školy Masa-
rykova a Baarova. I v tomto přípa-
dě se pokouší město uspět s žádostí
o dotaci. ,,Zda uspějeme, se dozví-
me na konci února"!uvedla vedou-
cí odboru školství, kultury, sportu
a památkové péče městského úřadu
Andrea IGížová. Radnice je však při-
pravéna a rozpočet města s případ-
nou finanční spoluúčastí počítá.

V plánu je však i uskutečnění
drobnějších stavebních' akcí, jako
například výměna oken mateřské
školyv Eliášově ulici s nákladem r,z
milionu korun, první etapa rekon-
strukce stropů v Masarykově základ-
ní škole netro budování bezbariéro-
vého chodníku, kteý propojí budolrr
základní umělecké školy a sousední
divadélko Minimax.

Také elektrárna na střeše ZŠ Havlíčkova je už v provozu. FoTo I VÁCLAVsEDLÁK

Podřipané jsou ostře proti hazardu
má jako problém. Drtivá většina
dotázaných se lryslovila pro jeden
nebo více způsobů regulace. Celých
90 procent respondentů se vyslo-
vilo pro ip\ný zákaz herních auto-
matů, 7z procent pro o-meze!,í he-
ren v okolí škol, stejný počet je plo
omezení pťovozu heren. Jen pět
nrorenÍ ip nrn zechnwÁni stÁvaiiai-

měl zkušenost s hraním na hracích
automatech osobně nebo ze své ro-
diny," uvedla na webových strán-
kách úřadu manažerka Tereza SiI-
bernaglová.

Anketa s Bz9 respondenty' při-
černž 618 jich bylo přímo z Roudni-
ce, proběhla jak na webu, tak osob-
ním r]otazováním strtr]entkami Voš


